

Standarde moldovenești adoptate

#	Indicativul standardului moldovenesc	Titlul standardului în limba română	Titlul standardului în limba rusă	Titlul standardului în limba engleză	Data adoptării standardului	Indicativul standardului european preluat	ICS1	ICS2	ICS3	Indicativul standardului moldovenesc înlocuit	Data din care se anulează standardul înlocuit
1	SM CEN/TS 17697:2023	Hrană pentru animale. Metode de eșantionare și de analiză. Tipizarea prin PFGE a <i>Lactobacililor</i> , <i>Pediococilor</i> , <i>Enterococilor</i> și <i>Bacililor</i> în hrana animalelor	Корма для животных. Методы отбора проб и анализа. PFGE типирование <i>Lactobacilli</i> , <i>Pediococci</i> , <i>Enterococci</i> и <i>Bacilli</i> в кормах для животных	Animal feeding stuffs. Methods of sampling and analysis. PFGE typing of <i>Lactobacilli</i> , <i>Pediococci</i> , <i>Enterococci</i> and <i>Bacilli</i> in animal feeds	14.11.2023	CEN/TS 17697:2023	65.120				
2	SM EN 17820:2023	Conservarea Patrimoniului Cultural. Specificații pentru gestionarea colecțiilor de patrimoniu cultural mobil	Сохранение культурного наследия. Требования к управлению движимыми коллекциями культурного наследия	Conservation of Cultural Heritage. Specifications for the management of moveable cultural heritage collections	14.11.2023	EN 17820:2023	97.195				
3	SM EN 17832:2023	Pulverizare termică. Determinarea vitezei de alimentare cu material pulverizat sub formă de pulbere într-un mediu de producție	Напыление термическое. Определение скорости подачи пылевидного материала в виде порошка в производственных условиях	Thermal spraying. Determination of the feed rate with spray material in powder form in a production environment	14.11.2023	EN 17832:2023	25.220.20				
4	SM EN 17867:2023	Benzină pentru motoare mici cu ardere internă. Cerințe și metode de încercare	Бензин для двигателей внутреннего сгорания малой мощности. Требования и методы испытаний	Petrol fuel for small internal combustion engines. Requirements and test methods	14.11.2023	EN 17867:2023	75.160.20				
5	SM EN 17870:2023	Sisteme inteligente de transport. eSafety. Concept de date suplimentare eCall pentru limitările echipamentelor	Интеллектуальные транспортные системы. eSafety. Концепция дополнительных данных eCall для ограничений оборудования	Intelligent transport systems. eSafety. eCall additional data concept for equipment limitations	14.11.2023	EN 17870:2023	03.220.20	13.200	35.240.60		

Standarde moldovenești adoptate

6	SM CWA 17933:2023	Inovații digitale în domeniul sănătății. Ghid de bune practici pentru obținerea consimțământului pentru utilizarea informațiilor personale de sănătate pentru cercetare și inovare	Цифровые инновации в здравоохранении. Руководство по передовой практике получения согласия на использование личной медицинской информации для исследований и инноваций	Digital health innovations. Good practice guide for obtaining consent for the use of personal health information for research and innovations	14.11.2023	CWA 17933:2023	35.240.80				
7	SM CEN/TR 17965:2023	Produse pentru construcții. Evaluarea emisiei de substanțe periculoase. Ghid pentru o aplicare mai largă a camerei de referință CEN/TC 351	Продукция строительная. Оценка выделений опасных веществ. Руководство по более широкому применению эталонного помещения CEN/TC 351	Construction products: Assessment of release of dangerous substances. Guidance for a broader application of the CEN/TC 351 reference room	14.11.2023	CEN/TR 17965:2023	13.040.20	91.100.01			
8	SM CWA 18006:2023	Realitate extinsă pentru învățare și creșterea performanței. Metodologie, tehnici și formate de date	Расширенная реальность для обучения и повышения производительности. Методология, методы и форматы данных	eXtended Reality for Learning and Performance Augmentation. Methodology, techniques, and data formats	14.11.2023	CWA 18006:2023	35.240.90				
9	SM EN ISO 18134-3:2023	Biocombustibili solizi. Determinarea conținutului de umiditate. Partea 3: Umiditatea în eșantionul pentru analiză generală	Биотопливо твердое. Определение содержания влаги. Часть 3: Содержание влаги в пробе для общего анализа	Solid biofuels. Determination of moisture content. Part 3: Moisture in general analysis sample	14.11.2023	EN ISO 18134-3:2023	27.190	75.160.40		SM EN ISO 18134-3:2017	31.12.2023
10	SM EN ISO 18218-1:2023	Piele. Determinarea chimică a alchilfenolilor etoxilați. Partea 1: Metodă directă	Кожа. Определение содержания этоксилированных алкилфенолов. Часть 1: Прямой метод	Leather. Determination of ethoxylated alkylphenols (APEO). Part 1: Direct method	14.11.2023	EN ISO 18218-1:2023	59.140.30			SM EN ISO 18218-1:2017	31.12.2023

Standarde moldovenești adoptate

11	SM EN ISO 19979:2023	Optică oftalmică. Lentile de contact. Managementul igienei pentru utilizarea lentilelor de contact de probă pentru mai mulți pacienți	Оптика офтальмологическая. Контактные линзы. Гигиенические требования к пробным контактными линзам, используемым несколькими пациентами	Ophthalmic optics. Contact lenses. Hygienic management of multipatient use trial contact lenses	14.11.2023	EN ISO 19979:2023	11.040.70				
12	SM CEN ISO/TR 20736:2023	Recuperarea, reciclarea, tratarea și eliminarea nămolului. Ghid pentru tratarea termică a nămolului	Утилизация, рециркуляция, очистка и удаление осадка. Руководство по термической обработке осадка	Sludge recovery, recycling, treatment and disposal. Guidance on thermal treatment of sludge	14.11.2023	CEN ISO/TR 20736:2023	13.030.20				
13	SM EN ISO 20785-3:2023	Dozimetrie pentru expunerea la radiația cosmică la bordul unui avion civil. Partea 3: Măsurări la altitudini de zbor	Дозиметрия воздействия космического излучения на воздушные суда гражданской авиации. Часть 3: Измерения на авиационных высотах	Dosimetry for exposures to cosmic radiation in civilian aircraft. Part 3: Measurements at aviation altitudes	14.11.2023	EN ISO 20785-3:2023	13.280	17.240	49.020	SM EN ISO 20785-3:2018	31.12.2023
14	SM EN ISO 22097:2023	Produse termoizolante pentru clădiri. Produse termoizolante reflective. Determinarea performanței termice	Теплоизоляция зданий. Отражающие теплоизоляционные материалы. Определение тепловых характеристик	Thermal insulation for buildings. Reflective insulation products. Determination of thermal performance	14.11.2023	EN ISO 22097:2023	91.120.10			SM EN 16012+A1:2015	31.12.2023
15	SM EN ISO 23298:2023	Stomatologie. Metode de încercare pentru precizia de prelucrare a mașinilor de polizat asistate de calculator	Стоматология. Методы определения точности обработки на фрезерных станках с компьютерным управлением	Dentistry. Test methods for machining accuracy of computer-aided milling machines	14.11.2023	EN ISO 23298:2023	11.060.01				

Standarde moldovenești adoptate

16	SM EN ISO 23702-1:2023	Piele. Substanțe perfluoroalchilate și polifluoroalchilate. Partea 1: Determinarea compușilor nevolatili prin metoda de extracție utilizând cromatografia în fază lichidă	Кожа. Пер- и полифторалкильные соединения. Часть 1: Определение содержания нелетучих соединений методом экстрагирования с использованием жидкостной	Leather. Per and polyfluoroalkyl substances. Part 1: Determination of non-volatile compounds by extraction method using liquid chromatography	14.11.2023	EN ISO 23702-1:2023	59.140.30			SM EN ISO 23702-1:2019	31.12.2023
17	SM EN ISO 27971:2023	Cereale și produse cerealiere. Grâu comun (Triticum aestivum L.). Determinarea proprietăților alveografice ale unui aluat cu hidratare constantă din făină industrială sau de încercare și metodologia de măcinare experimentală	Зерно и продукты его переработки. Пшеница обыкновенная (Triticum aestivum L.). Определение альвеографических характеристик теста, приготовленного из товарных или опытных сортов муки с водой и лабораторный способ помола	Cereals and cereal products Common wheat (Triticum aestivum L.). Determination of alveograph properties of dough at constant hydration from commercial or test flours and test milling methodology	14.11.2023	EN ISO 27971:2023	67.060			SM EN ISO 27971:2016	31.12.2023
18	SM CEN ISO/TS 37444:2023	Colectarea electronică a taxei. Cadrul de performanță a taxării	Электронный сбор платежей. Система проверки эффективности взимания платы	Electronic fee collection. Charging performance framework	14.11.2023	CEN ISO/TS 37444:2023	03.220.20	35.240.60		SM CEN ISO/TS 17444-1:2018, SM CEN ISO/TS 17444-2:2018	14.11.2023
19	SM CEN ISO/ASTM TR 52905:2023	Fabricarea aditivă a metalelor. Încercare nedistructivă și evaluare. Detectarea defectelor în piese	Аддитивное производство металлов. Неразрушающий контроль и оценка. Обнаружения дефектов в деталях	Additive manufacturing of metals. Non-destructive testing and evaluation. Defect detection in parts	14.11.2023	CEN ISO/ASTM TR 52905:2023	25.030	77.040.20			